元智大學專利維護申請表
95.02.16 94(7)研發成果評量委員會通過
95.07.25 94(15)研發成果評量委員會修正通過

96.07.12 95(25)研發成果評量委員會修正通過

100.10.18 100(3)研發成果評量委員會修正通過
102.12.20 102(8)研發成果評量委員會修正通過
103.06.18 102(16) 研發成果評量委員會修正通過

104.05.29 103(14) 研發成果評量委員會修正通過

107.01.11 106(9) 研發成果評量委員會修正通過
107.08.27 107(1) 研發成果評量委員會修正通過
108.06.03 107(10) 研發成果評量委員會修正通過
申請日期：   年  月  日
案號：    
	專利領證及維護費分攤比依據「元智大學研發成果與技術移轉管理施行細則」辦理：

（一）
本校發明專利經獲准後，其專利領證費用與前3年年費（美國專利前3.5年），發明人分攤40%。第4年起，發明人需逐年提出維護申請建議，由研發處彙整提交研發成果評量委員會審議通過，維護費用第4年至第5年由發明人分攤40％，第6年至第8年（美國專利3.5至7.5年）由發明人分攤60％，第9年至第10年（美國專利7.5至11.5年）由發明人分攤80％，第11年（美國專利11.5年後）起由發明人分攤90％。
（二）

經研發成果評量委員會評估後不予維護的發明專利，專利
讓與及終止處理程序：

1.研發成果評量委員會審議評估無授權使用或技術服務效益，符合公益目的或促進整體產業發展、提升研發成果運用效益等原則，應以公平公開方式辦理公告讓與作業。

2.非政府資補助計畫或自行研發衍生之發明專利，公告讓與三個月後無人提出讓與或授權時，得終止繼續維護，該專利權將於維護年費有效期後自動消滅。

3.政府資補助計畫衍生之發明專利，如第三人請求讓與時，應送研發成果評量委員會議審議讓與條件，如審議通過後應備函檢具相關文件向資助機關申請讓與第三人。經資助機關同意者，其後之權益分配依第八條辦理；未獲同意者，應繼續專利維護管理。

4.經本校公告讓與後，逾三個月無人請求讓與時，得備函檢具相關文件呈報資助機關同意終止繳納維護費用。未獲資助機關審查同意者，應繼續專利維護管理。

（三）經研發成果評量委員會評估後需繼續維護的發明專利，如發明人無法依本條第一款分攤時，由本校出資維護費用100％者，其日後研發成果授權或技術移轉衍生之各項權益金依本細則第八條第二款辦理。

	1.專利名稱
	（中文）

	
	（英文）

	2.申請人

*需為專利原校內申請人
	姓名
	
	聯絡電話
	

	
	所屬單位
	
	職稱
	

	
	電子郵件
	

	3.聯絡人
	第一順位
	
	聯絡電話
	

	
	電子郵件
	

	
	第二順位
	
	聯絡電話
	

	
	電子郵件
	

	
	各項權益分配及相關通知，本校僅通知上述相關聯絡人，聯絡人應負義務協助轉悉。

	4.專利所屬計畫
	計畫名稱
	

	
	計畫編號
	
	計畫主持人
	

	
	資助單位
	
	計畫金額
	

	
	是否有簽訂合約？ 

□有（請附合約書影本；如為科技部計畫產出，請附計畫核定清單乙份）      

□無

	5.已獲專利類別
	□發明  （證書號：            ）  

□新型   （證書號：             ）   □新式樣（證書號：            ）

	6.發明人
	

	7.專利有效國家
	□中華民國（專利權期間自    年    月    日至    年    月    日）
□美國（專利權期間自    年    月    日至    年    月    日）

□日本（專利權期間自    年    月    日至    年    月    日）

□歐盟（專利權期間自    年    月    日至    年    月    日）

□其他     （專利權期間自    年    月    日至    年    月    日）

	8.專利維護意願
	□願意繼續與學校依照比例出資維護。（請續填第9題）

□此專利仍有市場性，但礙於預算無法出資維護，建議學校繼續維護。（請續填第9題）
□此專利已經無市場性，建議放棄維護。

	
	發明人礙於預算無法出資維護，但此專利仍具有市場性，建議學校繼續維護，經研發成果評量委員會同意，得由本校全額負擔予以維護一年（期）（發明人權益依據現行辦法降為20%），並積極尋求技轉對象，如於次年年費繳納前，尚無合宜之技轉對象，報請委員會同意後，得以進行讓與程序，如無人受讓時，則依規定辦理放棄維護。

	9.專利繼續維護必要性
	□是（如是，請簡述下列資料）          □否
(1) 市場潛力
(2) 本專利是否有公司有意願技轉，若尚無技轉對象，請填列可能使用本專利之公司名稱

□國內：
□國外：

	10.預計維護年限
	第        年（專利維護需逐年提出申請）


申請人：                （簽章）
Yuan Ze University Patent Maintenance Application Form
Approved by the 2005(7) R&D Results Evaluation Committee on February 16, 2006

Revised and Approved by the 2005(15) R&D Results Evaluation Committee on July 25, 2006

Revised and Approved by the 2006(25) R&D Results Evaluation Committee on July 12, 2007

Revised and Approved by the 2011(3) R&D Results Evaluation Committee on October 18, 2011

Revised and Approved by the 2013(8) R&D Results Evaluation Committee on December 20, 2013

Revised and Approved by the 2013(16) R&D Results Evaluation Committee on June 18, 2014

Revised and Approved by the 2014(14) R&D Results Evaluation Committee on May 29, 2015
Revised and Approved by the 2017(9) R&D Results Evaluation Committee on January 11, 2018

Revised and Approved by the 2018(1) R&D Results Evaluation Committee on August 27, 2018

Revised and Approved by the 2018(10) R&D Results Evaluation Committee on June 3, 2019

Date of Application: MM DD YY
Case No.:    
	The sharing ratio for the patent issuance and maintenance fees are handled according to the “Yuan Ze University R&D Results and Technology Transfer Management Implementation Rules”:

I.
After a university patent is granted, the inventor will cover 40% of the patent issuance fee and the first 3 years’ annual fee (3.5 years’ annual fee for a US patent). Starting from the 4th year, the inventor needs to submit a maintenance application each year. The R&D office will collect these applications and submit them to the R&D Results Evaluation Committee for review. The maintenance fee for years 4 to 5 is shared 40% by the inventor, 60% for years 6 to 8 (or years 3.5 to 7.5 for US patents), 80% for years 9 to 10 (or years 7.5 to 11.5 for US patents), and 90% from year 11 onwards (or from year 11.5 for US patents).
II.

If the R&D Results Evaluation Committee decides not to maintain a patent for invention, the process for patent transfer or termination is as follows:


1. The R&D Results Evaluation Committee evaluates the patent’s potential for licensing or technical service benefits, its alignment with the public interest, its potential to promote industrial development, and its potential to improve R&D results. If these conditions are met, the patent is announced for public transfer in a fair and open manner.

2. For a patent for invention derived from non-government-funded programs or independent research, if no one requests a transfer or licensing of the patent within three months of the public announcement, the university may stop maintaining it, and the patent will automatically expire after the maintenance fee validity period ends.

3. For a patent for invention derived from government-funded programs, if a third party requests a transfer, the transfer conditions are reviewed by the R&D Results Evaluation Committee. If approved, the appropriate documents are prepared and submitted to the funding agency for the transfer to the third party. If the funding agency agrees, the rights distribution is handled according to Article 8. If they do not agree, the patent maintenance management continues.

4. If no one requests a transfer within three months of the university’s public announcement, the necessary documents are prepared and submitted to the funding agency for approval to discontinue the maintenance fee. If the funding agency does not approve, the patent maintenance management continues.

III. If the R&D Results Evaluation Committee decides to maintain a patent for invention, and the inventor cannot afford their share of the costs as per item 1 of this article, the university will cover 100% of the maintenance fee. Any future benefits derived from the licensing of R&D results or technology transfer will be handled according to Article 8, item 2.

	1. Patent Name
	(Chinese)

	
	(English)

	2. Applicant

*Must be the original internal applicant for the patent
	Name
	
	Phone
	

	
	Department
	
	Position
	

	
	Email
	

	3. Contact Person
	Primary Contact
	
	Phone
	

	
	Email
	

	
	Secondary Contact
	
	Phone
	

	
	Email
	

	
	The university will only communicate with these contact persons regarding rights distribution and related notifications. These contacts are responsible for distributing the information.

	4. Patent Project Information
	Project Name
	

	
	Project Number
	
	Project Leader
	

	
	Funding Agency
	
	Project Budget
	

	
	Is there a signed contract? 

□ Yes (please attach a copy of the contract; if it is a National Science and Technology Council plan output, please attach a copy of the project approval list)      

□ No

	5. Type of Patent Received
	□ Invention (Certificate No.:         )  

□ Utility Model (Certificate No.:      )   □ Design (Certificate No.:     )

	6. Inventor
	

	7. Countries Where Patent is Valid
	□ Republic of China (Patent valid from ______ to ______)

□ United States (Patent valid from ______ to ______)

□ Japan (Patent valid from ______ to ______)

□ European Union (Patent valid from ______ to ______)

□ Other ______ (Patent valid from ______ to ______)

	8. Intent to Maintain Patent
	□ I am willing to continue sharing the maintenance fee with the university on a proportional basis. (Please proceed to Question 9)

□ The patent still holds market value, but due to budget limitations, I am unable to fund its maintenance. I propose that the university continue to maintain it. (Please proceed to Question 9)

□ The patent no longer holds market value. I suggest discontinuing its maintenance.

	
	If the inventor is unable to fund the maintenance due to budget restrictions, but the patent still holds market value, it is recommended that the university continues its maintenance. If the R&D Results Evaluation Committee agrees, the university can fully fund the maintenance for one year (the inventor’s rights would be reduced to 20% as per current regulations). The university should actively seek potential technology transfer opportunities. If no suitable opportunities are found before the payment for the next year’s fee is due, after obtaining the committee’s approval, the transfer procedure can be initiated. If no one accepts the transfer, the maintenance can be discontinued as per the regulations.

	9. Need for Ongoing Patent Maintenance
	□ Yes (If yes, please provide brief details for the information below)    □ No

(3) Market potential

(4) Is there any company interested in being the recipient of a technology transfer for this patent? If there are no potential recipients yet, please list potential companies that might be interested in this patent.

□ Domestic:

□ International:

	10. Estimated Duration of Maintenance
	The _____ year (Applications for patent maintenance must be submitted annually)


Applicant:                (Signature and Seal)

附件三
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